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d'aquest esport?
Ara hi ha alguns equips que ja son professionals,

¡ altres mig i mig. Ara en hoquei ja s'estan cobrant tretze 
i catorze milions per temporada i aixó era impensable 
tres o quatre anys enrera.
Hi ha altres arbitres de hoquei sobre patins a 
G irona?

A nivell internacional només hi sóc jo, no n'hi ha 
cap més. De divisió d'honor n'hi ha tres: jo i dos més. 
Llavors n'hi ha un de primera divisió, i de provincials 
uns catorze més. Pels partits que hi ha cada setmana, 
ja está bé.
El hoquei sobre patins té ajuda per part de 
l 'Administració com altres esports?

Sí, aixô sí. El Conseil Superior d'Esports, segons 
la importáncia de l'esport, dóna una subvenció. Per 
aixô és intéressant també que el facin olímpic, perqué 
els esports olímpics reben molta més subvenció que no 
pas els altres.
Així el hoquei sobre patins no és un esport  
olímpic?

No és un esport olímpic pero anem ais Jocs 
Olímpics de Barcelona com esport de demostrado. És 
la primera vegada en qué hi va el hoquei sobre patins 
i ens haurem d'esforçar molt. En Samaranch havia sigut 
porter i seleccionador nacional de hoquei sobre patins 
i esperem que ens ajudi a arribar a ser olímpics. 
Vosté és arbitre olímpic?

Sí. Dins la categoría Internacional hi ha dos 
nivells: la categoría A i la B. Jo estic a la categoría A, on 
hi som els árbitres que fem els campionats del món i les 
Olimpiades.
Quan li van dir que iria a les Olimpiades?

Deu fer tres o quatre mesos que ens ho van dir 
oficialment i ens van donar els passis. També haurem 
d'anar uniformáis, amb barret i tot.
Qué s ig n if ica  per a vosté  a rb itra r  ais Jocs  
Olímpics?

Jo ja fa uns vint anys que faig d'arbitre. Vaig fer 
sis anys d'árbitre de categoría inferior i catorze de 
Divisió d'Honor. I d'aquests vuit anys he sigut durant 
vuit anys arbitre internacional.

He anat a tres Cam pionats del Món, quatre 
Campionats d'Europa i dos de Recopa. I he fet tres 
finals de Higa i cinc de la Copa del Rei. Per a mi poder 
anar a les Olimpiades es pot dir que és la culminado de 
Tarbitratge. I fa molta il.lusió perqué és aquí a Barcelona 
i és a casa, i una cosa així no es repetirá.
Quants arb itres  espan yo ls  hi van ais Jocs  
Olímpics?

D'Espanya només hi anem dos árbitres. Tots els 
altres són estrangers.
Quants equips hi participaran a les Olimpiades?

Hi participaran dotze equips, els dotze primers 
que van quedar en el Campionat del Món de l'any 
passât, que es va fer a Portugal. Pero hi havia la 
condició de qué a l'Olimpíada hi fossin representats els 
cinc continents. Només faltava un equip del continent 
assiàtic, i em sembla que vindrá Xina.

En quines subseus jugaran?
Les dues primeres fases es faran a Vie i a Sant 

Sadurní d'Anoia. La semifinal es farà a Reus i la final es I 
jugará a Bafcelona, al Palau Blaugrana. I

Jo cree que to tes les subseus n'han sortit I 
beneficiades perqué els hi han arreglat els pavellons, i I 
a Vie i a Sant Sadurní els hi han fet inclús carreteres I 
d'accés, que estaven bastant malament. I
Qui decideix si un esport és olímpic? I

Hi ha una Comissió dins del COI que ho decideix. I 
Va una mica en consonància de l'espectacularitat de I 
l'esport, els paísos que el practiquen, ja que l'han de I 
practicar un nombre mínim de paísos, etc. El problema I 
que hi ha també és que intenten reduir el nombre I 
d'esports olímpics. I
Ja fa més de vint anys que fa d'árbitre i a més I 
essent arbitre internacional ha hagut de v ia tjarl  
molt. Com ho veu tot això la seva dona? I

Tinc sort que a la meva dona li agrada molt el I 
hoquei. Sempe que viatjo a arbitrar ella no ve perqué! 
ais árbitres ens concentren a tots allá mateix i estem I 
apartats. I tots aquests viatges els faig a nivell d e l 
vacances. Per aixó tinc molta sort que a ella li agradi. I 
Quan la va conéixer ja feia d'árbitre? I

Sí la vaig conéixer a Sant Sadurní d'Anoia en un I 
partit de hoquei. Ella anava a favor d'un equip i l  
m'esbroncava una mica però llavors ja ens vam fer I 
amics. I

A casa ells arregla tots els trofeus, a nivell d e l 
premsa ella fa els àlbums, posa les fotos... Tinc m oltal 
sort amb ella. I
I a les seves filies també els hi agrada? I

Tinc tres filies: la Marta, l'Anna i la Silvia. La Sílvial 
és casada i viu a Barcelona. I

A elles també els hi agrada el hoquei. Un germál 
de la dona juga com a jugador a la Divisió d'Honor a l 
Sant Sadurní d'Anoia i ho han viscut molt. I

Arbitrar és tan dur i pot ser tan conpetitiul 
com jugar. Malgrat aixó els árbitres no tenen peri 
part del públic la considerado que es mereixen.l

L 'A lfons ens ha dem ostra t amb aquestal 
xerrada que per estimar un esport no cal seri 
ju g a d o r .  I
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